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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Zápis z 24. zasedání dne 16. 1. 2024  
 
 

 

 

 
                                   

 Prezence 
 

Přítomni  
předseda: Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
členové:  
Ing. et Bc. Lucie Burianová 
Michal Hána 
RNDr. Lucie Hemrová, Ph.D. 
Ing. Lucie Frank Kristová 
Jan Kůrka 
Jan Látka 
doc. Mgr. Ing. Roman Sloup, Ph.D.  
Miroslav Švarc 
Ing. Milan Vácha 

  

Omluveni Mgr. Eva Volfová 
 
 
 

Hosté Mgr. Martin Plíhal- vedoucí Odboru životního prostředí, KÚPK 
Ing. Karel Novák-referent na úseku lesnictví- dotace, KÚPK 
Petr Vanka- 1. náměstek hejtmana Plzeňského kraje 
 

  

 
Na vědomí 

 
Odbor kancelář ředitele KÚPK  (kopie - prezenční listina) 
 
 

 

 

Číslo zasedání 

 

24 

Datum konání  16. 1. 2024 – 15.00 hod.  

Místo konání Zasedací místnost č. 326, KÚPK 

Zapisovatel Šárka Batková, M.Ec. 
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Program 
 

1. Zahájení. 

2. Plán činnosti výboru pro rok 2024. 

3. Dotace v rámci odboru životního prostředí.  

4. Různé. 

5. Diskuze a závěr. 

 

Zápis z jednání 
 

Číslo Text 

1.  
 

 
Zahájení. 
 
Předseda Výboru pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti 
Zastupitelstva Plzeňského kraje (dále VŽPEU ZPK) pan Ing. et Ing. Jan Bozděch, 
Ph.D. přivítal přítomné členy na 24. jednání Výboru pro životní prostředí, zemědělství 
a evropské záležitosti ZPK, které bylo svoláno elektronickou pozvánkou ze dne 9. 1. 
2024 a zahájil zasedání v 15:00.  

Předseda přivítal pana Miroslava Švarce, kterého zvolilo prosincové ZPK novým 
členem výboru, nahradil Ing. Petra Votípku, který na svou funkci rezignoval. 
 
Je přítomno 10 členů, výbor je usnášeníschopný. 
 
Předseda přivítal přítomné hosty. Přítomnost hostů byla schválena.  
 
Ověřovatelem zápisu a usnesení byl zvolen Jan Látka, který s nominací souhlasil 
a výbor jej schválil. 
 
Dále předseda představil program jednání a zeptal se přítomných členů, zda mají 
připomínky. Žádné připomínky nebyly. Program jednání byl schválen.  

2.  

Plán činnosti výboru pro rok 2024.  

Předseda okomentoval předem zaslaný návrh Plánu činnosti VŽPEU na rok 2024 
a vyzval členy k jeho schválení. 
 

Bylo přijato usnesení č. 62/24 
 

Předseda dále informoval členy, že díky novele zákona o krajích se od 1. 1. 2024 
změnily kompetence zastupitelstva potažmo rady Plzeňského kraje a výbor tak pozbyl 
některých témat k jednání. Ne všechna témata z let minulých tedy zůstanou 
k projednání v rámci výboru.  
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3.  

Dotace v rámci odboru životního prostředí.  

Mgr. Plíhal vystoupil s prezentací, která je přílohou tohoto zápisu. 
 
Dotazy: 
 
Pan Kůrka se dotazuje na systém podpory včelařů. Ing. Novák jeho dotaz zodpověděl 
a upřesnil, že dotaci na úly je možno čerpat max. na 4 úly. V současné době jde 
o 3.000 Kč/úl. Začínající včelaři (včelaří méně než 1 rok) mohou požádat ještě 
o dotaci na pomůcky a vybavení až 2.500 Kč. Po získání dotace na ni žadatel 
následujících 10 let nemá nárok (kvůli prostřídání všech včelařů). Data z prosince 
2023 ukazují, že máme v PK 4.908 včelařů. Od roku 2008 se poskytují dotace 
na včelařství, postupně jsou navyšovány, podpořeno bylo již 3.008 včelařů. 
 
Pan Látka se dotazuje na ZOO Plzeň – dotace 1 mil. Kč mu přijde příliš nízká. Mgr. 
Plíhal doplňuje, že z rezervního fondu je možné tuto částku navýšit. Loni od nás ZOO 
obdržela 1,6 mil. Kč. 
 
Paní Hemrová, Ph.D. komentuje nábytkovou banku. K včelám by ráda dodala, že 
včely mají dobré PR, jen na včelách systém opylování nestojí. Opylovačů je víc – 
čmeláci, brouci, motýli, pestřenky, mouchy – ti tvoří 80 % našich opylovačů. Včely jsou 
minoritní, tvoří 6 % opylovačů v ČR. 
Další dotaz je na ZOO Plasy – licenci ztratili, připravuje se novela zákona, která 
získání licence ještě zpřísní. Má tento subjekt možnost čerpání nějakých jiných dotací, 
když je bez licence? Jakou má majitel šanci dostat peníze v budoucnu? Mgr. Plíhal 
odpovídá, že v minulosti podporováni byli. Ve chvíli, kdy tato zahrada přišla o licenci 
(definitivně na podzim loňského roku), tak bylo jasné, že připravená částka letos bude 
alokována jediné ZOO v PK. Subjekt bez licence nebude podporován PK. Zda získá 
licenci zpět je záležitost MŽP. Ve chvíli, kdy licenci nedostane, by měla nastoupit 
Česká inspekce životního prostředí a vymáhat zákonné povinnosti vůči subjektu, který 
se chová jako ZOO, ale nemá licenci ZOO. Mgr. Plíhal dodává, že PK má neutrální 
pozici, nechají rozhodnutí na ministerstvu a odborných subjektech do věci zapojených. 
Předseda doplňuje, že případná dotační podpora může být i záležitostí rady PK, ale 
nemyslí si, že by PK našel prostředky na tuto finanční podporu. Osobně by se řídil 
stanoviskem MŽP, bez zásahu PK.  
 
Pan Švarc a doc. Sloup se dotazují na včelaře, zda máme informace, kolik lidí žádalo 
již podruhé. Tuto tabulku Ing. Novák nemá k dispozici, cca 10 % včelařů žádalo 
opakovaně. 
 
Ing. Burianová se dotazuje na výsadky – jaké se používají ceníky? Mgr. Plíhal 
odpovídá, že PK vyhází z cen zahradnictví napříč krajem a též cen agentury ochrany 
krajiny a životního prostředí. Tyto ceny jsme zkombinovali. Ceny jsou zveřejněné, 
každý může vědět, na co může prostředky získat. 
 
Předseda doplňuje, že všeobecně dotace ze strany kraje jsou velmi dobře připravené 
a dají se administrovat bez pomoci externích firem, to velmi oceňuje, protože jsou tak 
bez problémů dostupné každému v rámci PK.  
 
Pan Hána se zajímá o dotace na obce vs fyzické osoby, jak funguje marketing?  
Mgr. Plíhal uvádí, že informace o nových dotačních programech jsou vždy rozeslány 
na všechny obce. Fyzické osoby se o něm dozví díky krajskému měsíčníku. 
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Pan Látka navrhuje, aby nábytková banka byla propagována v měsíčníku.  
 
 
Výbor vybral následující členy do hodnotících komisí: 
 
Dotační program vodohospodářské infrastruktury – předseda, doc. Sloup. 
Dotační program Zdravá krajina – Ing. Burianová, Ing. Frank Kristová. 
Dotační program Podpora zemědělské činnosti – předseda, Látka. 
Dotační program Podpora včelařství – Kůrka. 
 
16:00 odešla Ing. Frank Kristová, přítomno 9 členů. 
 

Bylo přijato usnesení č. 63/24 
 
 

4.  

Různé. 

16:03 přišla Ing. Frank Kristová, přítomno 10 členů.  

Předseda uvedl, že dnes není nic k projednání v rámci tohoto bodu. 

 
5.  
 

 
Diskuze a Závěr. 
 
Další zasedání proběhne dne 19. 3. 2024 v zasedací místnosti č. 326 budově KÚPK. 
 
Předseda poděkoval všem za účast a ukončil jednání v 16:05.  
 

 
Zápis byl vyhotoven dne 16. 1. 2024 – počet stran: 4, počet příloh: 3 
 
 
 
 Šárka Batková, M.Ec.                         Jan Látka                      Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
 
 
.......................................            ......................................            .............................................. 
 zapisovatel  ověřovatel zápisu  předseda výboru 
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Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské 
záležitosti Zastupitelstva Plzeňského kraje 

  

Usnesení z 24. zasedání dne 16. 1. 2024  
 

 

 

                                           Příloha č. 1 zápisu 

 

 
 

 

Číslo Text Stav 

 
62/24 

 
Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK 
schvaluje Plán činnosti Výboru pro životní prostředí, zemědělství 
a evropské záležitosti ZPK na rok 2024. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

  

 
 
 
 
 
10 
0 
0 
0 

 
63/24 

 
Výbor pro životní prostředí, zemědělství a evropské záležitosti ZPK vybral 
následující členy do hodnotících komisí: 
 
Dotační program vodohospodářské infrastruktury: 

 Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D., 

 doc. Mgr. Ing. Roman Sloup, Ph.D.  
 

Dotační program Zdravá krajina: 

 Ing. et Bc. Lucie Burianová, 

 Ing. Lucie Frank Kristová. 
 

Dotační program Podpora zemědělské činnosti: 

 Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D., 

 Jan Látka. 
 

Dotační program Podpora včelařství: 

 Jan Kůrka. 
 

Pro:  

Proti:  

Zdržel se:  

Nehlasoval:  

   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
9 
0 
0 
0 

 
 
 
 
Šárka Batková, M.Ec                          Jan Látka                           Ing. et Ing. Jan Bozděch, Ph.D. 
   
 
 
......................................              ......................................                 ....................................... 
  
 zapisovatel                  ověřovatel usnesení  předseda výboru  


